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Verslag overleg Subgroep Avifauna

Wobbe Kijlstra

Werkgroep broedvogelinventarisatie

Dirk presenteert de resultaten van het project.

Eerste conclusies zijn:

het invoeren van de waarnemingen m.b.v. Google Maps in de computer werkt goed;
de tellers zijn enthousiast, ze voeren dezelfde dag nog de gegevens in;

met behulp van de computer kunnen de territoria worden berekend;

het werkt snel: na de laatste teldatum was het conceptrapport van De Kampen al gereed.

Het invoeren van de gegevens in de computer is redelijk ‘standaard’; het berekenen van de territoria is

‘uniek’. Dirk geeft aan dat met alle voorschriften rekening wordt gehouden en dat de uitkomsten zijn

getest door twee ervaren SOVONbeheerders. Jan Mooij en Piet Spoorenberg hebben handmatig de

kaartjes uitgewerkt. De resultaten zijn met elkaar vergeleken en liggen over het algemeen dicht bij

elkaar.

Rein Zwaan geeft aan dat SBB tevreden is met het rapport en dat de methode die Dirk heeft uitgewerkt

ook voor SBB interessant is.

Dirk zal een korte publicatie voor het Vogeljaar maken. Daarnaast wordt er over gedacht om ook de

gegevens van de telling in de LoenderveenschePlassen met behulp van deze systematiek te

verwerken.

Info werkgroepen

Eempoldertellingen

Jan Mooij geeft aan:

er is ruimte voor een aantal nieuwe tellers;

het lijkt alsof hetaantal Grote Zilverreigers en Casarca’s toeneemt en ganzen iets afhemen;

er dient een nieuw rapport te komen over deperiode 2002-2008; dit zal waarschijnlijk in de

loop van 2010 klaar zijn.

SBB (geen werkgroep)
Rein Zwaan geeft aan dat waardering voor inventarisatie de Kampen en samenwerking met Dirk ook

een reden is om te kijken naar samenwerking in de toekomst en licht de werkzaamheden in het

Eemmeer toe:

baggerwerkzaamheden hebben geresulteerd in drie3 eilanden en slikplaten;
het is de bedoeling dat deze kaal blijven voor stemachtigen e.d.

beheer is een aandachtspunt; hoe te voorkomen dat het een moerasbos wordt

tips hierover zijn welkom

Dirk Prop licht de start en doelstellingen van de werkgroep broedvogelinventarisaties toe. De

werkgroep is gestart in vervolg op de brainstormbijeenkomst van 23 februari 2009. In overleg met R.

Zwaan van Staatsbosbeheer(SBB) zijn als eerste project de broedvogels in De Kampen

geïnventariseerd.

Hierbij is geëxperimenteerd met een nieuwe manier van verwerken. De waarnemingen zijn met behulp

van Google Maps rechtstreeks in de computer ingevoerd. In eerste instantie was het voornamelijk de

bedoeling om te kijken ofdit zou lukken. Dirk heeft gelijk onderzocht ofmet behulp van de computer

de territoria konden wordenberekend.
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de vogelkijkhut zal worden opgeknapt, maar vogelaars kiezen nu meestal voor het taludbij de

snelweg (geopperd wordt dat Vogelwerkgroep samen metRijkswaterstaat naar de

vogelkijkhut zou kunnen kijken).

Roofvogelwerkgroep

Harry de Rooij meldt:

het was een slecht roofVogeljaar (slecht mastjaar, weinig muizen);
alleen het aantal Boomvalken is gelijk gebleven

de Havik is van 50 paar en 100 jongen in 2008 afgenomen naar 42 paar en 67 jongen in2009;

de Buizerd is het nog slechter vergaan;

mogelijk als gevolg van daling van deHavik lijkt het met de Sperwer iets beter te zijn gegaan

Kerkuilen

slechts vijf broedsels zijn geconstateerd;

binnenkort worden de nestkasten nog een keer gecontroleerd; mogelijk zijn er nog een paar

nakomendebroedsels.

Bosuilen

twee broedsels.

Boomvalken

een project met kleurringen is gestart zodat Boomvalken beter (met een telescoop kunnen

worden gevolgd).
Boomvalken zijn te licht voor een zender.

Dit jaar wordt ook informatie op de website en in De Korhaan geplaatst over de getalsmatige

ontwikkelingen.

Waarnemingskaartjes

Engbert van Oort geeft aan dat er geennieuwe ontwikkelingen zijn.

Weidevogels
Frits During licht deactiviteiten en ontwikkelingen toe:

het rapport 2009 is klaar:

in algemeenheid is er sprake van een teruglopend aantal weidevogels; echte oorzaken hiervan

zijn onbekend;

vorig jaar veel predatie:

o 2008: 310 nesten en 140 uit;

o 2009: 230 nesten en 164 uit;

het lijkt erop dat de vele ‘uitval in het begin van het seizoen’ (a.g.v. predatie) meer tweede

legsels betekent;

het systeem van legselbeloning voor boeren verandertmet ingang van 2010:

o beheersmaatregelen vergoed i.p.v. legsels;

o boerenmoeten contracten afsluiten;

o dit zal het enthousiasme van boeren niet vergroten,

de vondst van het eerste kievietsei (weer zelfde perceel) heeft opnieuw veel publiciteit

opgeleverd;

in novemberzal er een contactavond over weidevogels worden georganiseerd.

Nestkasten

Ronald Beskers geeft aan:

de Werkgroep Nestkasten viert haar 50 jarig jubileum; alle verslagen zijn beschikbaar en hij

gaat samen met Dick Jonkers werken aan een overzichtsrapport;

algemene gegevens 2009:
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o 1370 nesten,

o 1090 broedsels,

o 9742 eieren,

o 7385 uitgevlogen,

o 300 kasten gebouwd,

o 16 soorten worden gevolgd,

o nieuwe controleurs zijn welkom,

soorten;

o Koolmees goed jaar: 12-14 eieren per nest (vorig jaar 5-7);

o Bonte Vliegenvanger: 65 nesten;

projecten:

o boomstamkastjes voor Kuifinees en Boomkmiper;

o ringprogramma voor Bonte Vliegenvanger en Boomklever (380 jongen en 19 adulte

exemplaren geringd);

o de Gekraagde Roodstaart is behouden; kasten later ophangen en eind seizoen weer

weghalen;

verbinding met wetenschap:

o het protocol SOVON is buitengewoon arbeidsintensief;

o mogelijk wordt een beroep gedaan op het Prikkebeenfonds om een opstart te kunnen

maken;

o PDA’s zouden uitkomst kunnen zijn.

publicatie gegevens:

o het is goed te informeren; wel belangrijk te bepalen wat (geen verwijzing naar

nestkasten; geen herleidbare gegevens).

Trektelpost
Fred van Klaveren geeft aan dat hij in en na overleg met het bestuur heeft besloten zijn inzet voor de

WerkgroepTelpost Corversbos te beëindigen. Er zal nog een overleg plaatsvinden met

belangstellenden of en zo ja hoe opkleinere schaal kan worden doorgegaan. Fred zal op 3 oktober op

de landelijke trekteldag van Vogelbescherming Nederland voor de laatste keer tellen.

Soort van hetjaar
Dick Jonkers geeft aan dat de keuze voor de Boomklever als vogel van het jaar een goede is geweest.

Een redelijk bekende vogel dieaanspreekt:

580 waarnemingen;

goed werkend systeem;

gegevens uit tuinvogelonderzoek en nestkastonderzoek worden nog verwerkt.

Zwaluwen

Dick Jonkers:gegevens

o Oeverzwaluw van 800 paar in 2008 naar 400 paar in 2009.

o Huiszwaluw van 1274 naar 847 paar.

o Boerenzwaluw: er zouden in toekomst meer reguliere tellingen moeten komen; met

succesvol broedresultaatzijn ‘broedkastjes’ gemaakt,

o Gierzwaluw krijgt nog te weinig aandacht.

Peter Jan Senteur

Zwaluwenkring Huizen:

o in februari 2009 opgericht;

o bouwvergunning verkregen voor zwaluwentil (plaatsing voorzien bij surfstrand);

o nu zoeken naar fondsen om bouw te kunnen betalen (ligt bij bestuur).

Ontwikkeling zwaluwenkring, bouwvergunning voor zwaluwentil en ervaringen met plankjes voor

Boerenzwaluw is mooi voor een artikel in De Korhaan.



150 De Korhaan, jrg. 43 nr. 5

Steenuilenwerkgroep

Frank van de Weijer licht toe:

één nestkast met vier jongen in Eemnes;

zes territoria vastgesteld;
nieuwe melding in Nederhorst ter Berg;

contact met steenuilenwerkgroep in Noord Holland.

Piet Spoorenberg bedankt iedereen voor de toelichting. Er is een hoop werk verzet en het is goed
elkaar hierover te kunnen informeren. In de volgende vergadering van de subgroep avifauna zal weer

voldoende tijd wordengereserveerd voor informatie uit de werkgroepen. Daarnaast zullen een aantal

werkgroep hun werk in de contactavonden onder de aandacht brengen.

Als datum voor het volgende overleg wordt afgesproken woensdag 20 januari 2010 (19.30 uur).


